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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 8. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 28. marca 2023 

(volebné obdobie 2022 – 2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V úvode rokovania bolo prezentovaných 17 starostov a 

Rada starostov bola uznášaniaschopná. Na rokovaní bol za starostu MČ Sídl. KVP 
prítomný jeho zástupca pán Roman Matoušek bez možnosti hlasovania.  

 Privítala na rokovaní RS primátora mesta Košice Jaroslava Polačeka, hlavného 
kontrolóra mesta Pavla Galla, vedúcu ekonimického oddelenia p. Kažimírovú, vedúceho 
referátu CO a BOZP p. Ferjenčíka, ďalej privítala p. Kasterka, p. Dohoviča a p. 
Čurajovú.  
Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtala sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú doplniť alebo meniť. Zároveň navrhla 
zmeniť poradie bodov tak, aby bod 2 sa prerokoval ako bod 1. Zo strany starostov MČ 
žiadne návrhy a podnety neodzneli, dala hlasovať o predloženom programe. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že program Rady starostov si schválili. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. František Ténai, MBA a p. František Beer, M.M. 

- - - 
 
Bod č. 1 
Memorandum o rozdelení nenávratného finančného príspevku z pripravovanej výzvy 
v rámci Operačného programu IROP - pokrytie a refundovanie nákladov súvisiacich 
s rýchlou reakciou miestnej územnej samosprávy na potreby skupiny utečencov 
s dočasným útočiskom 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Touto témou sa už Rada starostov zaoberala, ale v tom 

čase ešte nevedeli, kto bude oprávneným žiadateľom fin. prostriedkov z tejto výzvy a 
prijali si aj uznesenie (Uzn. RS č. 18/15.02.2023). Okolnosti sa však zmenili 
a oprávneným žiadateľom sú mestské časti (MČ). Dnes je na stole zo strany mesta 
memorandum a požiadala p. primátora o uvedenie informácií. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Oficiálnym dôvodom ministerstva MIRRI, prečo mestá Bratislava 
a Košice nie sú oprávneným žiadateľom je to, že nedisponujú REGOBom, ale disponujú 
ním MČ tak, ako aj ostatné obce na Slovensku a na základe REGOBu dokáže 
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identifikovať počet utečencov a na tento počet utečencov je schopné MIRRI nastaviť 
výzvu tak, aby na každého utečenca bol vytvorený priestor v sume 2.600 Eur. Dnes už 
majú rozpočty schválené mestá ako je Prešov a Bratislava. Mesto Košice je stále 
v rozpočtovom provizóriu. Náš magistrát sa inšpiroval mestom Bratislava, ktoré na 
základe memoranda sa so svojimi mestskými časťami dohodlo na tom, že 50 % z týchto 
financií odovzdajú mestu Bratislava a na základe toho mesto Bratislava minulý štvrtok 
schválilo aj svoj rozpočet. Dnes predložené memorandum je technicky identické s 
memorandom v Bratislave s tým, že činnosti, ktoré mesto Košice robilo sú rozšírené 
a vyprecizované. Zároveň doňho vložili akýsi sociálny rozmer pre tie mestské časti, 
ktoré majú príjem veľmi nízky. Dodal, že návrh rozpočtu mesta dnes v rámci položky 
verejnoprospešné práce počíta s nulou – to sú tie príspevky, ktoré poznajú v sumách 40 
a 90 tis. Eur. Uviedol, že ho veľmi mrzí, keď na sociálnych sieťach sa komunikuje, že 
mesto Košice pre Ukrajincov neurobilo nič. Je to urážajúce pre všetkých tých ľudí, ktorí 
pomohli viac ako 100 tis. ľuďom. Mesto Košice dodnes vykonáva prácu, ako je centrum 
prvej pomoci, školský úrad alebo školstvo pracuje pre ukrajinské deti, robia sa kurzy 
slovenčiny, sociálny úrad vyhľadáva ľudí, ktorí sú v systéme a nevedia si pomôcť, lebo 
nechcú, aby boli na ulici, Mestská polícia vykonáva činnosti, ktoré súvisia s pomocou. 
atď.. Pozval preto p. Dohoviča, ktorý je splnomocnencom mesta Košice práve pre 
pomoc Ukrajine, aby uviedol, že aká je tá pomoc, aké obrovské výdaje mesto má, ktoré 
do dnešného dňa nie sú preplatené. Požiadal starostov, aby s mestom túto vec precítili 
a vnímali, ktorá naozaj je mestom vydokladovateľná. V prípade, že sa budú vedieť 
dohodnúť, tak schodok v rozpočte už nebude 4 mil., ale možno 700 tis.. Bolo by 
správne, aby model, ktorý bol uznesením RS č. 18 schválený, aby platil aj teraz. 
Požiadal p. Dohoviča o viac informácií. 

 
p. Dohovič, splnomocnenec mesta: Stručne zhrnul činnosti, ktoré od začiatku vojny dňa 

24.02.2022 nastali. Prítomným starostom prostredníctvom prezentácie odprezentoval 
činnosť a uviedol základné informácie.  
Vojna začala 24. februára 2022 a mesto okamžite zareagovalo formou riadenia cez 
krízové štáby a civilnú ochranu a ako jedno z prvých miest, ktoré bolo vyslovene 
tranzitným uzlom zareagovalo a reagovalo na všetky aktuálne potreby, ktoré vznikali. 
Hneď 1. marca 2022 bolo zriadené Centrum prvého kontaktu v priestoroch kúpaliska 
Červená hviezda a tiež bol vytvorený úrad mesta pre humanitárnu pomoc utečencom z 
Ukrajiny a postupne sa rozšírilo až do tej podoby, že v júni, keď sa z týchto priestorov 
odsťahovali, bola kapacita ubytovaných v tom centre približne 200 ľudí. Ale v prvých 
týždňoch vojny, kedy bola zložitá situácia, počty utečencov narastali až do 2,5 tis. 
denne, ktorí prechádzali centrom. Táto situácia bola ťažko zvládateľná, preto bolo 
potrebné zobrať nejaké ďalšie kapacity pre riadenie centra a koordináciu. Zriadilo sa 
call centrum a bolo vytvorené aj centrum pre matky s deťmi na Orgovánovej ulici. V 
súčasnosti sa hýbu počty utečencov na úrovni 200 až 250 denne, z ktorých sú aj 
opakujúci jedinci, pretože sú ťažko integrovaní do normálneho života – je to z dôvodu 
ich zdravotného stavu, veku, neschopnosti si nájsť prácu. Veľmi účinne pre matky 
s deťmi pomáha spolupráca s organizáciou UNICEF, ktorá zriadila akési chránené 
mesto pre dané matky. Aktuálne denne prichádza 50 utečencov, ktorí prídu po prvýkrát, 
lebo teraz aktuálne utekajú pred vojnou a tí sa v centre neopakujú a poskytuje sa im 
pomoc. Momentálne kapacita je 80 lôžok denne a táto kapacita je zhruba na 2/3 
vyťažená každý deň. Čo sa týka prevádzky centra uviedol, že čiastočne je hradená z 
prostriedkov rozpočtu mesta, čiastočne prevádzku uhrádza okresný úrad. Stále sú však 
problémy, pretože OÚ neuhrádza všetko, čo by mal uhrádzať, resp. čo sa od neho 
požaduje a čo na základe príkazov sa zaviazal uhrádzať, ale dôležitý je aj ten aspekt, 
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koľko humanitárnej pomoci sa poskytuje tým ľuďom, ktorí sa opakujú - okresný úrad 
povedal, že bude uhrádzať tie výdavky na tých ľudí, ktorí do centra prichádzajú 
prvýkrát, ale im sa stále opakujú ľudia v počte 150 až 200 ľudí denne a prichádzajú 
opakovane, ktorým sa aj naďalej poskytuje potravinová pomoc, poskytujú sa hygienické 
potreby a zo zbierok si môžu zobrať potrebné oblečenie. Čiže činnosť ďalej pokračuje 
a môže povedať, že sú jedinečné centrum v rámci celého Slovenska, pretože ten počet 
utečencov, ktorí našim centrom prechádzajú, je väčší, ako je počet utečencov, ktorí 
prechádzajú tzv. veľkokapacitným centrum v Michalovciach, pretože bohužiaľ vláda si 
neuvedomila, že do Košíc prichádza 10 linkových autobus denne z Ukrajiny, ktorými tí 
utečenci prichádzajú a v Michalovciach prejde 4 – 5 utečencov denne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala za podané informácie. Dodala, že disponuje 

informáciou, že od 1. apríla komplet financovanie, zastrešenie preberá okresný úrad. Je 
to pravda? 

 
p. Dohovič, splnomocnenec mesta: Od 1. mája ministerstvo vnútra deklaruje, že činnosť a 

financovanie tohto centra preberie kompletne na seba. Dohoda s OÚ je taká, že do 15 
apríla sa majú definitívne vyjadriť, či to budú robiť alebo nebudú robiť. Zatiaľ žiadnu 
správu nemajú. Nechce povedať, že sú tlačení, ale majú dosť výrazne žiadosti od 
medzinárodných organizácií a aj záväzky voči medzinárodným organizáciám, ktoré tam 
prevádzkujú centrum pre matky s deťmi, ktoré je zazmluvnené zatiaľ do júna a veľmi 
ich prosia a žiadajú, aby ak náhodou to okresný úrad pod seba neprevzal, aby hľadali 
pre nich možnosti, aby minimálne do konca júna tú činnosť dotiahli.  

 
p. Čurajová: Okrem toho, že mesto prevádzkuje centrum prvého kontaktu, tak vyvíjali aj nad 

rámec svojich povinností komunitné aktivity v spolupráci s WHO, RÚVZ a ďalšími 
partnermi, ktorí ich vyhľadávali, resp. vyhľadávajú, pretože v rámci Slovenska majú 
jedinečný registratúrny systém, ktorý na vyžiadanie používajú štatistické, aj iné 
medzinárodné organizácie, ktoré nemajú takýto dosah v iných mestách. Teda to, čo 
mesto Košice robí pre Ukrajincov je podľa jej názoru veľa.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Uznesenie bolo schválené, bola prítomná väčšina malých 

MČ, tie veľké MČ, ktorých sa to priamo dotýka, ktoré majú balík vo výške 1,5 mil. Eur 
tu v tom čase ani neboli, ale sa to ani nevedelo, len poznamenala že ten model 
prerozdelenia mestským častiam bol na princípe rovnosti. A to bol zásadný rozdiel v 
tom, že malej MČ by každej vyšlo 94 tis., každej veľkej MČ 160 tis. Eur a mestu by 
vyšla suma 3,3 mil. a plus 20 % na dofinancovanie. Schválené uznesenie predstavuje 
diametrálne odlišný model, oproti dnes predloženému návrhu v memorande. Otvorila 
rozpravu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Predložené memorandum je zatiaľ návrhom. Memorandom sa 

vyjadruje vôľa, že to chcú. Domnievajú sa, že nato nie sú potrebné miestne 
zastupiteľstvá, pretože ak sa dohodnú dnes na Rade starostov, budú vedieť tieto dohody 
integrovať do rozpočtu mesta. Tzn. príjemcom síce bude miestny úrad MČ, ale budú to 
vedieť kompenzovať cez podielové dane. Nástroj majú v rukách spoločnou dohodou cez 
poslancov mesta. Spomenul, že mesto nevie predložiť vyrovnaný rozpočet a finančný 
sklz nedokážu dobehnúť bez nejakého vážneho opatrenia. Špecifikoval, čo spôsobuje 
mestu finančný sklz. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Celému tímu, ktorý pracoval na pomoci pre 
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odídencov z Ukrajiny poďakovať za ich prácu, lebo nedá sa povedať, že sa nič nerobilo, 
práve naopak – robilo sa. Vyjadril názor, že je tu vôľa pomôcť mestu, ale samozrejme 
mali by vychádzať z nejakých konkrétnych čísiel, preto sa opýtal, aké malo mesto 
výdavky na činnosti, ktoré neboli preplatené zo štátneho rozpočtu? Dodal, že tieto údaje 
budú určite nápomocné k tomu, aby vedeli o tom diskutovať aj s poslancami na 
mestských častiach. Zdôraznil, že ak to so svojimi poslancami v miestnych 
zastupiteľstvách nepreberú, koledujú si o problém, pretože o tak veľkej sume nemôže 
rozhodovať len starosta – štatutár MČ, pretože o rozpočte a o financiách rozhodujú 
poslanci.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Vrchotu a uviedol, že priame náklady, ktoré nie sú 

preplatené sú okolo 2 miliónov Eur. Zároveň v týchto sumách nie sú reálne finančné 
náklady, ktoré išli priamo Užhorodu a priamo občianskym združeniam a nie sú tam 
rôzne personálne náklady, ktoré si nikde ani nenárokovali – K13, Psychosociálne 
centrum a aj samotné mesto. Mesto samozrejme vie činnosti vyčísliť, ale potom 
očakáva, že aj MČ vyčíslia svoje náklady. Bolo by to tak fér. Mesto Košice je 
v konflikte s ministerstvom a je tu istá možnosť, že mesto k tejto výzve napíše demarš, 
pretože pravidlo, ktoré sa vymyslelo istým spôsobom nie je spravodlivé a v rámci 
Európskej komisie sa štát zaviazal, že to urobí spravodlivo, ale neurobilo tak. 
Prirodzene, že do konfliktu nechce ísť. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dodala, že dnes nie je isté, kedy tie fin. prostriedky od 

štátu budú na účty MČ zaslané. Vyzvala starostov, aby sa vyjadrili k tejto téme. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Áno, môže povedať, že nikto nespochybňuje výdavky 

mesta. A podľa jeho názoru, treba sa o týchto veciach rozprávať, mať diskusiu, pretože 
to, čo očakáva p. primátor od starostov, asi nie je skutočne ekonomicky a finančne tak 
jednoduché.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh memoranda hovorí prvom rade o vôli a termínovo je to 

nastavené tak, že do 4.4. si treba definitívne povedať či áno alebo nie. Preto je rád 
a poďakoval, že p. predsedníčka prijala tento tesný termín, aby im mohol toto 
odprezentovať.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poznamenala, že stále sa bavia o imaginárnych 

peniazoch. Vysvetlené bolo, ako ich treba do rozpočtu zapracovať. Uviedla, že 
v nasledujúcom bode sa budú rozprávať o úvere, že memorandum nepodpíše, ale 
zahlasuje za úver, ktorý si mesto bude musieť zobrať na bežný chod. Zároveň sa musia 
rozprávať aj o poplatku za odpad, pretože mestu vzniká každý rok 5 mil. strata v tejto 
položke.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Uviedol, že sa stotožňuje s názorom, že 

mala by tu byť vôľa a solidarita mestu. Čo sa týka administratívy a technikálií, o tom by 
sa mali baviť neskôr, pretože to bude záležať od toho, koľkí zo starostov, resp. z MČ 
budú ochotní sa na tom podieľať a o akú sumu pôjde, určí sa aj to percento. Zároveň 
solidarita v rámci prerozdelenia fin. prostriedkov by mala byť aj pri tých MČ, ktoré 
budú mať z tejto výzvy nulu, resp. malé príjmy. Zároveň zdieľa názor p. Vrchotu, že je 
potrebné, aby miestne zastupiteľstvá v tejto veci rozhodovali, nemožno ich obísť. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Áno, súhlasí, že aj v tom je tá rozdielnosť, že to 
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percentuálne rozdelenie, teda to znamená, že aj to jedno percento pre každú MČ 
znamená iný pomer peňazí. Model, ktorý na RS schválili je diametrálne odlišný.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Toto memorandum dáva návrh, že 50 % pre mesto 

a 50 % pre MČ a povedala si OK. Teraz ale dostala na stôl rozpočet okresaný o účelové 
prostriedky – nie sú v ňom zapracované kapitálové finančné prostriedky na zastrešenie 
plochy na Alejovej a preto momentálne nepodporí toto memorandum a ani tento 
rozpočet. Je ochotná sa o financiách ešte rozprávať. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Z jeho strany môže skonštatovať, že 

očakával, že 4 starostovia MČ budú zo strany mesta oslovení, lebo ako už bolo 
povedané, je to najviac o mestských častiach Staré Mesto, Západ, Juh a Sever, lebo 
predstavujú najväčšiu váhu toho finančného balíka. Email bol zaslaný všetkým 
starostom a tiež vie, že rokovalo sa so starostami malých MČ. Tak ak je to tak, nech 
starostovia malých MČ si príjmu uznesenie a môžu debatu uzavrieť. Dodal, že na 
Múzeum V. Lofflera už v minulom roku nebola ochota zo strany mesta sumou 30 tis. 
podporiť túto inštitúciu, ale aby nebolo povedané, že nie je solidárny, bude sa snažiť 
s jeho poslaneckým zborom vybojovať túto sumu pre mesto Košice v rámci tejto výzvy. 
Memorandum nepodporí. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Opýtala sa, koho majetkom je spomínané múzeum?  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Mestskej časti.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Prišla jej pred malou chvíľkou správa, že na 

športovo-zábavnom areáli došlo vplyvom vetra k strhnutiu strechy.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ukončila rozpravu a predniesla návrh na uznesenie: Rada 

starostov v Košiciach berie na vedomie informáciu o návrhu Memoranda o rozdelení 
nenávratného finančného príspevku z pripravovanej výzvy v rámci Operačného 
programu IROP - pokrytie a refundovanie nákladov súvisiacich s rýchlou reakciou 
miestnej územnej samosprávy na potreby skupiny utečencov s dočasným útočiskom. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 14, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 2  
Informácia o plnení uznesenia MZ č. 126 (príloha) zo dňa 14.03.2023 (Programový 
rozpočet mesta Košice na rok 2023) 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Podklady k tomuto bodu boli členom RS doručené 

elektronicky. Stručne uviedla, aké kroky boli urobené po mestskom zastupiteľstve 14.3., 
kedy pri schvaľovaní úveru na kapitálové výdavky na návrh p. poslanca Krcha bola 
schválená podmienka, aby mesto predložilo rozpočet na schválenie MZ najneskôr do 
30. apríla 2023. Skonštatovala, že v každom roku prišli zvýšené podielové dane a je 
veľkým predpokladom, že aj v tomto roku prídu. A teraz to bolo prvýkrát, kedy sa so 
starostami o navýšené prostriedky s niekým delili. Skonštatovala, že aj to je cesta, že sa 
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vezme úver a počas roka, kedy prídu navýšené fin. prostriedky sa úver splatí z týchto 
navýšených prostriedkov a to z dane príjmov fyzických osôb. Nepôjdu teda do DPMK, 
ale na vykrytie úveru, ale zároveň sa musia rozprávať o tom, ako sú starostovia naladení 
na poplatok za odpad, kde momentálne sa vykazuje strata 4,3 mil. Eur. A táto strata bola 
vykazovaná aj za predchádzajúcich primátorov v každom roku, ale nikto túto 
nepopulárnu tému nechcel riešiť. Poslanci MZ sa do konca apríla potrebujú posunúť, čo 
sa týka schválenia vyrovnaného rozpočtu, aby sa mohli venovať dôležitejším témam. 
Odovzdala slovo p. primátorovi.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dodal, že bolo povedané, že ak mesto bude vedieť získať financie 

čo sa týka memoranda, tak na druhej strane vzniká priestor a zdroje na iné aktivity. 
Nateraz v rozpočte nie sú vyriešené tie malé mestské časti, ktoré dostanú ešte menej ako 
40 tis., čo v celkom objeme je minimálne ďalších 210 tis. Eur. Je ohrozená činnosť 
MsP, mestská zeleň, ZOO. Pri DPMK bol problém vyriešený, dostali naviac cez milión 
Eur a potvrdili sa jeho slová, ktoré pred časom hovoril, že strata DPMK nie je taká, ako 
verejne DPMK deklaroval. Samozrejme súvisí to ešte s tarifou. A ak nie je vôľa sa 
baviť o európskych peniazoch, tak dodal, že pohnúť sa ďalej nevie a rozpočet predložiť 
nevie. A následne bude musieť pristúpiť k opatreniam, ktoré bude musieť aj verejne 
vysvetliť, prečo k nim musel pristúpiť. K úveru dodal, že i napriek tomu, že sa úver 
berie na rok 2023, rozpočet sa zostavuje aj na ďalšie dva roky, a tu je problém. 
Spomenul aj alarmujúci stav mosta, ktorý v prípade uzavretia spôsobí, že vlaky do 
Košíc prestanú jazdiť. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ku DPMK uviedla, že na bežných výdavkoch je suma vo 

výške 31 312 000 Eur, teda sú tam dorozpočtované tieto výdavky a tiež aj kapitálové 
výdavky, teda celkom je tam 32 313 00 Eur.  
Skonštatovala, že teda miestne samosprávy sa povenujú na svojich zastupiteľstvách 
téme memorandum, potom je otáznikom, že akú sumu vyzbierajú v rámci solidárnosti 
pre malé MČ a v rozpočte mesta potrebujú vykryť schodky, ktoré sú tam. Musia sa 
rozprávať o nepopulárnych témach, ako sú VZN o parkovaní, o odpade a tiež aj o tarife 
DPMK. V meste Bratislava ohľadne poplatku za odpad nemajú také tlaky, ako 
v Košiciach, pretože odpadové hospodárstvo majú riešené cez tretiu osobu – cez 
sprostredkovateľa, a to cez bytové družstvá, hlavné mesto do toho procesu 
zakompované nie je, ale hlavne, nikto tam nevytvára stratu. A v meste za 4 roky 
vytvoria stratu v sume možno 16 až 18 mil. Eur, za ktoré by každú jednu MČ vedeli 
úžasne zveľadiť. Otvorila rozpravu. 
 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Uviedol, že všetky alternatívy, o ktorých 
sa dnes bavia, sa rozoberali aj na včerajšom stretnutí starostov malých MČ, kde bola 
prítomná väčšina starostov a si to prebrali a vysvetlili, že aké sú možnosti mesta, či je to 
alternatíva A) memorandum či alt. B) úver. Stretnutie zvolával p. Kasterko spoločne s p. 
Nigutom. Skonštatoval, že pre zostavenie rozpočtu už veľa možnosti nemajú a v jeho 
ponímaní alt. A) padla a teda nastupuje alt. B). Dodal, že 4 mil. sa vykryjú podielovými 
daňami, ale toto je podmienené VZN-kami, ktoré je potrebné schváliť, a to parkovanie, 
odpady, ďalej je potrebné schváliť zmenu tarify. Ak toto všetko na MZ prejde, tak 
následne bude MZ rokovať o rozpočte. A ak to neprejde, nebude ani MZ o schvaľovaní 
rozpočtu mesta. Ďalej dodal, že očakáva, že ak sa rozpočet mesta schváli, rád by 
pokračoval v rokovaní na Rade starostov, ako naplniť solidaritu pre už spomínané tie 
MČ, ktorým nevychádza ani 40 tis. eurový transfer, aby im to dorovnali od ostatných 
17-tich MČ. Ide o fin. prostriedky vo výške po zaokrúhlení 160 tis. Eur, aby sa na tej 
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RS na tom zhodli, že jednoduchým prepočtom 17 MČ prispejú po 10 tis. Eur do fondu 
solidarity. Ide z jeho strany o taký návrh, aby sa našiel spoločne úzus všetkých 
starostov, aby mohli byť solidárni. Samozrejme, je potrebné najprv mať schválený 
rozpočet. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Podľa jeho názoru, odporúča p. primátorovi, 

aby pozeral na váhu hlasov v mestskom zastupiteľstve, pretože koľko starostov malých 
MČ je poslancami v MZ? Nebráni, aby sa starostovia malých MČ stretávali, ale musia 
sa z tejto cesty vrátiť a rozprávať sa spolu s každým, hlavne so starostami veľkých MČ, 
ktorí sú zároveň aj poslancami a rozhodujú v konečnom dôsledku o tých zásadných 
otázkach. A v konečnom dôsledku si musia na rovinu povedať, že ide tu čisto o politiku. 
A jeho pohľad na celú vec je ten, že ako p. primátor povedal, že sa nevie pohnúť ďalej, 
logicky mu vyplýva, že ak pri MZ sú dva silné poslanecké kluby, ktorému predseda p. 
Kovačevičová a druhému p. Lörinc, tak nominanti týchto klubov majú byť primátorovi 
námestníci. A možno sa veci politicky pohnú.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Reagovala na p. Petrovčika, že otázka námestníkov, nie je 

témou na tento stôl, ale p. primátorovi otázku o námestníkoch už položili a jeho reakcia 
bola, že v minulosti už dal nejaké ponuky na námestníkov. Vrátila sa k meritu veci 
prerokovávaného bodu a dodala, že alternatívy sú dané a musia finančnú situáciu mesta 
vyriešiť. A áno, je to aj o politike. Ale riešenie je, že mesto si vezme úver, zvýši sa 
dlhová služba mesta, mesto ho splatí zo zvýšených príjmov mesta daní, ale následne sa 
musia potom seriózne pobaviť o tom, ako postavia rozpočet na rok 2024. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Reagoval na p. Petrovčika a uviedol, že 

všetci starostovia sú si rovní, žiadny menší – väčší, ale každý s rovnakou váhou. 
A starostovia malých MČ sa rozprávajú o svojich problémoch, aby si svoje názory 
povedali a ich záujmy boli v mestskom zastupiteľstve tlmočené a hájené poslancami, 
ktorí sú zároveň aj starostami malých MČ. A čo sa týka mestského zastupiteľstva, je 
potrebné si uvedomiť, že kto sedí v mestskom zastupiteľstve, je zodpovedný nielen za 
svoju mestskú časť, keď tam sedí i ako starosta, ale za celé Košice. A celé Košice 
znamenajú 22 MČ. Určite malé MČ nebojujú proti veľkým, ale inú možnosť, ako sa 
stretávať, nemajú.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Zareagovala na diskusiu a uviedla, že keď sa stala 

starostkou MČ Nad jazerom politiku dala preč a úplne ju vygumovala, čo sa týka 
mestskej časti a samotného miestneho zastupiteľstva a naozaj preto sa MČ Nad jazerom 
tak darí. A toto možno z hľadiska budúcnosti mali nejakým spôsobom gumovať aj 
v meste, ale toto potrebuje dve strany, čiže nielen starostov, ale aj pána primátora. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Najviac ho zaráža tá vec, o ktorej sa už bavia niekoľko 

rokov a bavili sa o nej aj ich predchodcovia, aby teda dali ten jednotný systém 
prerozdelenia podielových daní do štatútu mesta, ale hlavne tie kompetencie by mali 
vyrovnať. A požiadal, aby sa diskusia vrátila k vecnej podstate. 

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Vyjadril súhlas s názorom p. Krcha, že všetci 

starostovia sú si pred sebou rovní. A na včerajšom stretnutí starostov malých MČ sa 
bavili o tom, že chcú byť solidárni a vyrovnajú zo svojich prostriedkov tým MČ, ktoré 
nie sú na tom finančne tak, ako ostatné MČ. Očakával, že dnes si minimálne odsúhlasia 
fond solidarity. A dodal, že MČ Dargovských hrdinov by si tiež zaslúžila trošku 
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solidarity od veľkých MČ. Dodal, že ak peniaze majú byť na to, aby rozpočty malých 
MČ pripadli pri spájaní veľkým, tak toto mu bude ľúto. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala starostu MČ Dargovských hrdinov, aby sa 

vyjadril, ako dopadlo stretnutie v Bratislave ohľadne čerpania finančných prostriedkov. 
Bude MČ ukrátená? 

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Mestská časť má dlh okolo 700 tis. – 

ŠFRB je istina 400 tis. – 300 tis. je úrad vládneho auditu, kde sa už spláca úrok 
a pokuta. V rámci ŠFRB bolo MČ povedané, že náležitosti, ktoré sú súčasťou tejto 
istiny sú vo výške 2,1 milióna Eur – to je pokuta a úroky. Sú v jednaní a sú tam isté 
možnosti, preto v ich prípade budú ešte čakať do druhého kola, lebo je teoretická šanca, 
že mestská časť bude oprávneným žiadateľom. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To je veľmi dobrá správa.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Požiadal, aby sa k návrhu rozpočtu a 

k alternatíve ohľadne úveru vyjadril aj hlavný kontrolór, či má nejaké odporúčania, 
resp. názor? 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Jeho stanovisko je rovnaké, ktoré aj minulý týždeň pánovi 

primátorovi povedal – má výrazné výhrady voči ďalšiemu zadlžovaniu mesta, má vážne 
výhrady voči skrytému zadlžovaniu mesta, ktoré spočíva v zadlžovaní mestských 
podnikov. V prípade, keď mesto zoberie úver, tak zákonné podmienky sa budú plniť, 
ale treba si uvedomiť, že každý úver treba splácať a toto považuje za najväčší problém, 
lebo to bude vážne ohrozenie platobnej schopnosti mesta. A tak, ako už dnes v diskusii 
tu niekoľkokrát odznelo, treba sa zamyslieť, ako budú zostavovať rozpočty na ďalšie 
roky, teda 2024 a 2025. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala pánovi kontrolórovi za vyjadrenie. Teda ide 

tu o to, aby aj v najbližších troch rokoch vedeli rozpočty zostaviť, musia sa pobaviť na 
MZ o tom, či je ochota podporiť úver na bežné výdavky. Poslanecké kluby a ich 
členovia budú o tom rozmýšľať. Riešenie bolo povedané, aj keď akékoľvek zlé riešenie 
je lepšie, ako neschválený rozpočet a teda úver mesto zoberie a vykryje ho 
krátkodobými úverovými zdrojmi, ktoré následne splatí zo zvýšených peňazí, ktoré by 
mali mestu prísť z daní príjmov fyzických osôb, resp. toho mixu. Potom samozrejme, 
nebudú môcť mať požiadavky. Fond solidarity, resp. to percento je na každom zvážení 
a schválení v miestnych zastupiteľstvách. Dodala, že reálna šanca pre zostavenie 
rozpočtu, bez toho, aby sa pobavili o zmenách VZN, končí a z jej strany úloha ku 
spolupráci pre zostavenie vyrovnaného rozpočtu končí tiež, už nebude viac k nemu 
zasadať, ale priestor pre ostatných tu je, je to otvorené a pán primátor spolu s p. 
Kažimírovou sú k dispozícií. Dni sa im ale krátia, kvôli zákonným lehotám.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dnes niekoľkokrát zaznela výzva, že v prípade, že sa nebude 

mesto angažovať vo výzve Ukrajinskej, či je tu vôľa pomôcť mestu zostaviť rozpočet 
spôsobom, ako sa navrhuje alebo či sa bude robiť politika, aby mesto rozpočet 
nezostavilo a skapalo. A poznamenal, že viac škrtať už nevedia, pretože každé ďalšie 
škrtanie, bude do „živého“ a do funkčných vecí, z kompetencií, ktoré mestu štát dal – 
prenesený výkon štátnej správy. Potrebuje počuť, či je pre zostavenie rozpočtu cesta, 
o ktorej diskutovali v bode č. 1.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Reagovala na p. primátora a uviedla, že tieto záležitosti si 

prejdú v poslaneckom klube a stanovisko mu predložia. Určite aj druhý klub podá 
stanovisko, aby sa magistrát vedel zariadiť a postupovať v zadaní, aby rozpočet bol do 
konca apríla predložený. Musia byť dodržané zákonné lehoty ohľadne zverejnenia 
rozpočtu.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Vzhľadom k tomu, že ako spomenul, 

že je tam tá teoretická šanca pre získanie peňazí z výzvy a bude to tak aj reálne 
doriešené, tak vlastne vyčerpajú kompletne celý rezervný fond, ktorý jeho predchodca 
nazbieral a v takom prípade mestská časť zostane úplne na nule, aj keď zoškrtajú všetky 
kapitálky, ktoré majú, preto je v tomto prípade pochopiteľné, že po 20-tich rokoch MČ 
sa podarí nadýchnuť a tieto fin. prostriedky doplniť. Tým odpovedal na otázku, akým 
spôsobom sa MČ zachová.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo zachytila, tak MČ sa boria zo zostavením rozpočtov, 

majú nízke sumy na rezervných fondoch.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Požiadal, aby sa p. Kažimírová vyjadrila ku rezervnému fondu 

mesta. 
 
p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK a vedúca ekonomického odd.: V rámci rezervného 

fondu nie sú úplne na nule, ale suma 1 mil. Eur nie je dostatočná na 240 miliónový 
rozpočet, ak v minulosti v ňom bolo aj 17,5 mil. Eur. Táto suma je ozaj iba nevyhnutné 
minimum pre napr. mimoriadne udalosti, ktoré môžu nastať vždy. Celkovo je 62 
rozpracovaných investičných projektov za takmer 50 mil. Eur a pri každom treťom sa 
vyskytujú naviac práce - naviac výdavky, ktoré vo väčšine z nich nie sú preplácané z 
eurofondov, lebo bohužiaľ sú to ako neoprávnené výdavky a musia byť platené z 
vlastných zdrojov. Tá inflácia v minulom roku a ten nárast cien urobilo zásadný – 
radikálny škrt cez rozpočet. Rezervný fond si nemôžu dovoliť rozpustiť na totálnu nulu, 
lebo to by potom neboli veľmi zodpovední hospodári. Čo sa týka úverov, za seba môže 
povedať, že zdieľa názor p. hlavného kontrolóra, že čerpať úvery dnes a v tomto čase, 
keď je mesto zadlžené na necelých tridsiatich percentách a keď sú úrokové sadzby 
pohybujú na úrovni troch, štyroch percentách, nepovažuje za dobré. Dodala, že sa bavia  
o úvere cca 15 mil. Eur, ktorý ak spočíta 8,6 mil. plus 2,5 mil. a ďalších 4 mil. na bežné 
výdavky, je sumu 15 mil. a ak z tejto sumy začnú platiť štvorpercentné úroky, bude to 
znamenať vyše pol milióna Eur ročne. A k tomu pripočíta úroky z ďalších úverov, ktoré 
už splácajú zo sumy 60 mil. Eur, tak sa dostanú na budúci rok, že ročne to vychádza na 
1 mil. Eur v porovnaní s minulým obdobím, keď na úrokoch platili maximálne 150 až 
200 tis., čo predstavuje navýšenie úrokov o 800 tis. Eur. A k tejto sume ak pripočítajú 
splátky úverov, ktoré ich budúci rok čakajú vo vyše 8 mil. Eur plus úroky, dostanú číslo 
9 mil. a vytvoriť zdroje pri dnešnom schodkovom rozpočte na splátky úverov v roku 
2024 ak nárast z podielových daní má byť cca 3,5 mil. Eur, bude nereálne! Pokiaľ sa 
niečo nestane s poplatkami. A dodala, že pri rozhodnutia, ktoré sa prijali v minulom 
období, kedy sa navrhovalo zvýšenie poplatku za odpad, sociálnych služieb, školných 
poplatkov, tak rozhodnutia poslancov sú také, aké sú, čo ale znamená, že nikdy 
takýmito rozhodnutiami nevytvoria zdroje na to, aby boli schopní splácať tie úvery a 
tvoriť nejaké prostriedky na spolufinancovanie eurofondov. Dostávajú sa do 
začarovaného kruhu a v budúcnosti nebudú schopní už vôbec mať žiadne zdroje na 
eurofondy, na euro projekty, na splátky úverov, na finančné operácie, kde majú 
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rozpracovanú Futbalovú arénu, NTC, kde uznesením sa schválilo, že sa každý rok bude 
navyšovať základné imanie - na to už nie sú zdroje. Potom sa schválil veľký projekt 
rekonštrukcie plavárne, kde je rozpočtový náklad 18 mil. Eur. Naozaj toto mesto sa rúti 
do veľkých problémov a tým pádom sa bude musieť sťahovať aj mestským častiam. 
Nevie prečo si neuvedomujú tí čo tu sedia a sú zároveň poslancami mestského 
zastupiteľstva, že tak ako pán primátor, ako štatutár, má pocit zodpovednosti za mestské 
financie, tak aj mestskí poslanci by mali mať tento pocit zodpovednosti za mestské 
financie. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Samozrejme je na mieste povedať, že mesto si možno 

vynaložilo na chrbát viac manažérsky a ekonomiky ako unesie, pretože 60 
rozpracovaných projektov je naozaj veľa, ktoré bude treba dofinancovať a dokončiť. 
Varianty – možnosti si vypočuli.  

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: O financiách z výzvy na Ukrajinu bude 

rozhodovať miestne zastupiteľstvo, ktoré sa uskutoční 19.04.2023.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala, aby sa k danému bodu vyjadrila aj MČ Sídl. 

KVP. 
 
p. Matoušek, zástupca MČ Košice – Sídl. KVP: Tiež o týchto finančných prostriedkoch bude 

rozhodovať miestne zastupiteľstvo. Z ich strany už aj prezentovali, že je tu vôľa pomôcť 
mestu, ale nie v pomere 50 na 50, ako to je predložené memorandom.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: O slovo požiadal pán primátor, aby vysvetlil možný 

postup pri úvere, ktorý by sa ani nemusel načerpať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Mrzia ho slová, ktoré tu odzneli, že mesto si naložilo na chrbát 

viac projektov, ako zvláda. Treba si povedať, že v novembri tento štát obral mesto 
o viac ako 30 mil. Eur. Mesto dnes robí len tie projekty, ktoré sú spolufinancované z 
tretích strán. Jedine rekonštrukcia strechy na Krematóriu ide úplne z našich zdrojov. 
Dodal, aby nezabúdali na to, že v tomto roku neotvárajú projekty, ktoré nie sú 
spolufinancované z tretích strán.  
Čo sa týka úveru, áno, vedúca ekonomického oddelenia mi volala, že vieme to urobiť 
spôsobom, že sa nezoberie priamo štvormiliónový úver, ale dostanú ho len do rámca 
zobrať úver, ktorý tým pádom zapracovávajú do rozpočtu a s bankami vyrokujú, že na 
konci roka ho načerpajú len do tej výšky, do ktorej budú chýbať zdroje. Dnes to číslo 
nikto povedať nevie, ale do toho času budú vedieť pracovať s kontokorentom. 
S kontokorentom pracovať nevie, ako nebude na neho krytie do budúcnosti na 
preklenutie príjmov a výdavkov v čase.  
 

p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Požiadal p. primátora, aby v ich 
prípade počkali na 2. kolo výzvy, pretože stále sa bavia iba v teoretickej rovine, že MČ 
Dargovských hrdinov môže byť oprávneným žiadateľom výzvy a v prípade, že to tak 
nebude, sa bude MČ dohodovať s mestom na možnostiach, ako tieto fin. prostriedky 
prijať.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ukončila rozpravu a predniesla návrh na uznesenie: Rada 

starostov berie na vedomie informáciu o plnení uznesenia MZ číslo 126 zo dňa 
14.03.2023 o príprave programového rozpočtu mesta Košice na rok 2023. 
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 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 3 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak sa v téme rozpočet posunú ďalej, ktorá je momentálne 

najdôležitejšou témou, budú diskutovať aj o iných témach, ako je osvetlenie, 
kontajneroviská v MČ, spoločnosť Kosit, novela zákona o meste Košice, ktoré boli 
schválené v Národnej rade, atď., čiže tém na stole bude požehnane a budú sa stretávať 
často.  

 
p. Matoušek, zástupca MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa p. primátora, či už sú zrejme čísla, 

rep. číslo, ktoré je potrebné pri odpadoch. Vie, že zasadnutie MZ má byť dvojkolové, 
teda najprv sa majú schvaľovať VZN a následne sa má rokovať o rozpočte. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, je v pláne zvolať dve neplánované zastupiteľstvá – 20. apríla 

VZN o parkovaní, odpady, tarifa DPMK, memorandá, územný plán v Šaci s tým, že ak 
budú schválené, budú do rozpočtu zapracované. Čo sa týka odpadu platí, že suma by 
mala byť na úrovni 63 Eur, aby sa dostali k vyrovnanému rozpočtu. Ale pozor, tieto 
peniaze budú prichádzať do rozpočtu až v roku 2024. Dodal, že ak chcú, aby boli na 
nule v roku 2024, tak k sume 62 Eur treba prirátať infláciu, ktorá môže byť navýšením 
budúceho roka, čiže teda pôjde o sumu 63 - 64 Eur.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dodala, že ak sa teda má meniť výška poplatku za odpad, 

je dôležité vyriešiť jednu zásadnú vec, aby sa každým rokom neotváralo VZN 
o poplatku kvôli inflácii, treba nejakým spôsobom zakomponovať tú mieru navýšenia 
každý rok sumou napr. 1,52 Eur.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pri niektorých VZN padol názor, že môžu priamo nastaviť, ako sa 

budú ceny zvyšovať v budúcich rokoch, ale pri daniach, odpadoch a poplatkoch, ktoré 
súvisia s daňami, to možné nie je, ale pri VZN o parkovaní, čo predstavuje cenu, ale nie 
podľa daňových zákonov, také možné je – majú k tomu metodické usmernenie.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ukončila bod. 

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila 8. rokovanie 
Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 
 predsedníčka Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 09.05.2023 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Ing. František Ténai, MBA ............................................................. podpísal dňa: 10.05.2023 
 
 
p. František Beer, M.M. .................................................................. podpísal dňa: 15.05.2023 
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